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Op 1 september 2022 stelden E.R. Zadeh van DENK Rotterdam en anderen ons schriftelijke
vragen over Rotterdams Ikazia Ziekenhuis in dieprood.

Inleidend wordt gesteld:

Op 1 september verscheen de berichtgeving rondom het Rotterdamse Ikazia Ziekenhuis
op het Dagblad010. Een ziekenhuis opgericht in 1968 vanuit een burgerinitiatief, die
omkeek naar de zorg van veelal bewoners uit het armere stadsdeel Rotterdam-Zuid en de
dorpen in de omgeving. Het is een levendig ziekenhuis met veel acute zorg, waar veel
Rotterdammers en de randeilanden op bouwen. Het ziekenhuis kampt nu met een
bovengemiddeld ziekteverzuim, sterk groeiende personeelskosten en een ongelooflijke
werkdruk-wat nu heeft geresulteerd in bedreigende, dieprode cijfers die het
voortbestaan van dit ziekenhuis onzeker maakt. DENK Rotterdam, organisaties en
bewoners maken zich zorgen, vandaar deze vragen aan het college.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Bent u bekend met het bericht "Rotterdams Ikazia Ziekenhuis op rand van
faillissement'? Zo ja, wat is uw reactie hier op?

Antwoord:
Wij hebben kennisgenomen van het bericht dat het Ikazia Ziekenhuis financiële
problemen heeft en dat er momenteel gewerkt wordt aan een herstelplan. Wij vinden het
van groot belang dat er voldoende, toegankelijke en bereikbare zorg is voor (kwetsbare)
Rotterdammers en zorgelijk dat er financiële problemen zijn bij het Ikazia ziekenhuis.

1 https://dagblad010.nl/Rotterdam%20&%20Regio/rotterdams-ikazia-ziekenhuis-op-rand-van
faillissement--
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Daarom staat er een afspraak gepland met het Ikazia ziekenhuis om door te praten over
de ontstane situatie. Ook zullen wij zorgverzekeraars, banken, de Nederlandse
Zorgautoriteit (NZa) en de Inspectie Gezondheidzorg en Jeugd (IGJ) een brief sturen
waarin benadrukt wordt met een oplossing van de problemen te komen waarin voldoende
beschikbaar zorgaanbod voor Rotterdammers is. Echter, de gemeente speelt officieel
geen rol bij financiële vraagstukken van ziekenhuizen: deze verantwoordelijkheid ligt
primair bij ziekenhuizen, zorgverzekeraars en banken.

Vraag 2:
Was het college op de hoogte van de huidige problematiek bij het Ikazia? Zo ja,
welke stappen zijn inmiddels genomen om de toegang tot de zorg voor
Rotterdammers te waarborgen?

Antwoord:
Het college is niet op de hoogte gebracht van de huidige situatie door Ikazia. Wij hebben
in deze fase geen specifieke rol en daarmee ook geen zicht op de inhoudelijke gesprekken
tussen het Ikazia Ziekenhuis, zorgverzekeraars en banken over een herstelplan. Zij zijn mi.
samen aan zet om met een oplossing te komen zodat zorg voor Rotterdammers
voldoende toegankelijk en bereikbaar blijft. Het Ikazia heeft van hun huisbankier tot eind
2022 de tijd gekregen om samen met zorgverzekeraars en banken met een structureel
plan te komen voor de toekomst van het ziekenhuis. Ondertussen gaan wij in gesprek met
het Ikazia ziekenhuis en zullen zorgverzekeraars een brief sturen waarin wij oproepen tot
een oplossing met voldoende beschikbaar zorgaanbod voor Rotterdammers.

Vraag 3:
Heeft de gemeente zicht op de ziekenhuizen in de regio en in welke financiële positie
zij zich bevinden? Is hier bijvoorbeeld regelmatig contact over metde regionale
ziekenhuizen?

Antwoord:
Er is een halfjaarlijks overleg tussen de ziekenhuizen in dè regio Rotterdam en de
Gemeente. De financiële posities van ziekenhuizen is daar geen onderwerp van
gesprek. ·
Ziekenhuizen zijn zelfstandige private organisaties die zelf verantwoordelijk zijn voor hun
financiële situatie. Indien er financiële problemen zijn zullen ziekenhuizen met
zorgverzekeraars en kredietverstrekkers een oplossing moeten zoeken.
Daarnaast hebben de Nederlandse Zorgautoriteit (NZa) en de Inspectie
Gezondheidzorg en Jeugd (IGJ) een wettelijk taak de situatie met Ikazia ziekenhuis
nauwgezet te volgen en het Ministerie van VWS hierover te informeren.

Vraag 4:
In hoeverre worden problemen bij regionale ziekenhuizen vroegtijdig gesignaleerd
door de gemeente?Welke vervolgstappen worden er genomen mochten problemen
zich voordoen?

Antwoord:
Gemeenten hebben doorgaans geen rol bij financiële problemen van ziekenhuizen en
worden daarmee niet automatisch vroegtijdig geïnformeerd. Het is aan ziekenhuizen om
bij de gemeente te melden dat er problemen zijn. Wij zullen bij een melding
van financiële problemen bij regionale ziekenhuizen open staan voor een gesprek vanuit
maatschappelijke belangen over voldoende zorgaanbod voor Rotterdammers.
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Vraag 5:
Is de gemeente in gesprek met het Ikazia ziekenhuis om te kijkenwaar de
problematiek kan worden aangepakt vanuit de gemeente? Zo nee, waarom niet? Zo
ja, kunt ude raad informeren over de huidige stand van zaken?

Antwoord:
Wij gaan met het Ikazia ziekenhuis in gesprek over de ontstane problemen en een
afspraak met de Raad van Bestuur staat gepland. Zorgverzekeraars en
kredietverstrekkers werken op dit moment met het Ikazia aan een
herstelplan. Vanuit de gemeente zal er een brief volgen richting de zorgverzekeraars. In
deze brief zullen we de zorgverzekeraars nadrukkelijk vragen de maatschappelijke
belangen van voldoende zorgaanbod voor alle Rotterdammers voor ogen te houden bij het
opstellen van een herstelplan.
Als dit herstelplan bekend is informeren wij u over de stand van zaken en wat de gemeente
hierin zou kunnen betekenen. Naar verwachting zal dit plan op zijn vroegst eind 2022
worden gepresenteerd.

Vraag 6:
Is de gemeente bereid om financiële middelen beschikbaar te stellen, zoals de
gemeente Zaanstad heeft gedaan, door in de vorm van een lening personeelskosten
ofdergelijke zaken te financieren? Zo nee, waarom niet? Zo ja, is de gemeente bereid
dit op de korte termijn te doen?

Antwoord:
Het is op dit moment niet mogelijk hierop antwoord te geven omdat nog niet bekend is wat
de inhoud van het herstelplan is. De situatie in de gemeente Zaandam is naar alle
waarschijnlijkheid niet vergelijkbaar met de situatie van het Ikazia Ziekenhuis.

Vraag 7.:
In hoeverre zijn overige ziekenhuizen in de regio benadert en houden zij rekening
met verschillende scenario's, waarbij het overhevelen van patiëntenzorg aan de orde
kan zijn?

Antwoord:
Zorgverzekeraars hebben een wettelijke zorgplicht. Zij hebben en houden overzicht over
voldoende zorg in een regio. Zorgverzekeraars zijn verplicht verzekerden en
zorgaanbieders hierover in te lichten.

Daarnaast is er vanuit de ministeriële regeling Wet kwaliteit, klachten en geschillen zorg
(Wwkgz) de verplichting een Regionaal Overleg Acute Zorg (ROAZ) in te stellen
verbonden aan een traumacentrum. In onze regio is ROAZ Zuidwest-Nederland
verbonden aan het traumacentrum van het Erasmus MC. In het ROAZ maken
zorgaanbieders van acute zorg afspraken over de bereikbaarheid, beschikbaarheid en
kwaliteit van acute zorg. Knelpunten in de acute zorg worden door betreffende
zorgaanbieder gedeeld in het ROAZ. Voor een oplossing van knelpunten worden belangen
van cliënten, inwoners, andere zorgaanbieders, gemeenten en veiligheidsregio expliciet
meegewogen en worden deze partijen dan ook actief betrokken in het proces. Dit is op dit
moment echter nog niet aan de orde bij het Ikazia ziekenhuis.
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Vraag 8:
Heeft de gemeente goed zicht opde gevolgen van een eventueel faillissement als het
gaat om patiëntenzorg, personeel en overige zaken? Zo nee, bent u bereid om dit in
kaart te brengen? Zo ja, kan het college daarover rapporteren aan de raad?

Antwoord:
Als het Ikazia failliet gaat heeft dit onherroepelijk gevolgen voor patiëntenzorg en
zorgaanbod. De zorgaanbieders verenigd in het ROAZ zijn samen verantwoordelijk om de
acute zorg in de regio beschikbaar, bereikbaar en van goede kwaliteit te houden, zodat
alle burgers hier toegang toe hebben. Het genoemde besluitvormingsproces waar naar
verwezen bij vraag 7 zal doorlopen moeten worden. Zorgverzekeraars zijn aan zet om alle
gevolgen van een faillissement op te vangen met een continuïteitsplan en de Inspectie
Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) zal hierop toezien. Wij zullen dit in onze brief naar de
zorgverzekeraars ook benadrukken.

Vraag 9:
Is de gemeente bereid het gesprek aan te gaan met de hoofdbankier ING om het
maatschappelijke belang van het Ikazia ziekenhuis te benadrukken bij de
beoordeling van een nieuw herstelplan? Zo nee, waarom niet? Zoja, kunt u hierover
op de korte termijn rapporteren aan de raad?

Antwoord:
Het is aan de zorgverzekeraars en Ikazia om in gesprek te gaan met de ING bank. De
gemeente zal de ING bank ter informatie de brief die zorgverzekeraars ontvangen ook
sturen. In de brief dringen we aan oog te hebben voor het maatschappelijk belang van
voldoende, toegankelijke en bereikbare zorg in Rotterdam. Zolang de gesprekken over het
herstelplan gaande zijn verwachten wij geen uitspraken van ING over de toekomst van het
Ikazia Ziekenhuis. Naar verwachting zal dit plan op zijn vroegst eind 2022 worden
gepresenteerd.

Vraag 10:
In welke mate kan de gemeente bijdrage leveren aan het herstelplan van Ikazia?
Kunt hierover rapporteren aan de raad?

Antwoord:
Zie antwoorden op de vragen 1, 2, 5 en 6.

Vraag 11:
Welke maatregelen bent u bereid te nemen om ervoor te zorgen dat het Ikazia
ziekenhuis zorg kan blijven leveren?

Antwoord:
Zie hiervoor het antwoord op vraag 5. Als het herstelplan bekend gaan we na wat de
gemeente hierin zou kunnen betekenen.
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Naar verwachting zal dit plan op zijn vroegst eind
2022 worden gepresenteerd.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,


